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Művészet és humor
„A fantáziát kárpótlásul 
kaptuk mindazért, amik 
nem vagyunk, a humorér-
zéket pedig vigaszképpen 
azért, amik vagyunk” - írta 
le majdnem egy évszáza-
da Széchenyi Zsigmond, 
egyik legnagyobb vadász-
írónk. Nem véletlen, hogy 
emberi kultúra gazdag kel-
léktárában, a kreativitáson, 
az élénk fantáziavilágon 
nyugvó művészetek, mű-
vészeti ágak produktumai 
és a humor is jelen van.  Az 
alkotásra hajlamos ember 
számára nincs kiút, csak 
erős késztetés, hogy alkot-
nia kell valamit, lehetőleg 
valami értékeset, ami töb-
bé, jobbá teszi őt önmaga 
és mások előtt.  Öröm volt 
ránézni a Tamási Áron 
Művelődési Központban, 
a magyar kultúra napja al-
kalmából rendezett kiállítás 
helyi művészek alkotta tár-
gyaira, hallgatni az ott el-
hangzó költeményeket, lát-
ni a néptánc produkciókat. 
Nélkülük, a kultúra, a zene, 
a képzőművészet, az előadó 
művészet gyakorlói nélkül 
tényleg csak kiváló humor-
érzékkel lenne elviselhető 
ez a gyakran elviselhetetlen 
arcát mutató világ. /Töreky 
László/
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JEGYZETA magyar kultúra napján

A kertvárosi Batthyány 
Lajos utcában élő Kősze-
gi Istvánné Marica néni 
1934. január 9-én szü-
letett. 90. születésnapja 
alkalmából Dobó Zoltán 
polgármester köszöntöt-
te őt a város önkormány-
zatának nevében.

Marica néninek három 
gyermeke és öt unokája 
van, az ő odafigyelésü-
ket, szeretetüket élvezi a 
mindennapokban. Igazi 
jókedélyű család veszi kö-
rül, maga is vidám alap-
természetű és korából is 
letagadhatna 15-20 évet. 
Szép kora ellenére a be-
tegségek elkerülték, vita-
minokra igen, de gyógy-
szerekre nem szorul, 
aktív, teljes életet élhet. 
Megtudtuk, fiatal éveitől 

bolti eladóként dolgozott 
Tapolcán. Elmondta, na-
gyon szerette a szakmá-
ját, a vásárlókat, mindig 
jól érezte magát munka 
közben. Már a nyolcvanas 
évek végétől nyugdíjas, de 
közösségi ember maradt, 
ma is szereti a társaságot, 
a színházat, szívesen részt 
vesz nyugdíjas rendezvé-
nyeken. Marica néni ma 
is finomakat főz, de olvas, 
elbeszéléseket, köszön-
tőket, verseket ír, ezzel is 
megőrizve szellemi fris-
sességét. Egyik szép írá-
sában így fogalmaz: ” … 
Én az életem végéig úgy 
töltöm az időt, hogy bol-
dog legyek, és otthagyjam 
a jelenlétemet mások szí-
vében, örömmel és mél-
tósággal. Tegyétek ti is 
ezt….” /Töreky L/

90 éves lett Marica néni

Kőszegi Istvánné, Marica néni az őt köszöntő Dobó Zoltán polgármesterrel Fotó: tl

Helyi alkotók, profi és amatőr képzőművészek, Mészáros Csilla, Pogány Juli, a Tűangyalok foltvarró csoport, 
Gyevnár Kálmán, Ifj. Gyevnár Kálmán, Csaliné Németh Ágota, Varjas Judit, Ring Márta, Hajas Piroska és  Hor-
váth Róbert munkáiból nyílt kiállítás a Tamási Áron Művelődési Központ aulájában január 22-én, a magyar kul-
túra napja alkalmából, annak helyi ünnepeként.... Folytatás a 3. oldalon Tapolca büszke... címmel                  Fotó: tl
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Pályáznak a rendezvénycsarnok korszerűsítésére is
Öt előterjesztésben dön-
töttek különösebb viták 
nélkül a város önkor-
mányzatának bizottságai 
és a képviselő-testület  
január 19-i rendkívüli 
ülésükön a polgármeste-
ri  hivatal udvari tanács-
termében. Szabad utat 
kapott többek között egy 
sportcélú- és két terve-
zett turisztikai fejlesztést 
célzó pályázat benyújtá-
sa, valamint a hátrányos 
helyzetű gyerekek kötele-
ző általános iskolai felvé-
telének intézményenkén-
ti létszámadata is.

Tapolca város pályázatot 
ad be a Magyar Kézilabda 
Szövetséghez rendezvény-
csarnok korszerűsítésére, 
közel 285 millió forint ér-
tékben. A tervezett felújí-
tási munkák kiterjednek 
többek között a lapostető 
hő- és vízszigetelésének 
javítására, LED lámpák 
cseréjére, ledfal beüze-
melésére, eredményjelző 
cseréjére, fűtési rendszer 
korszerűsítésére, kazánok 
cseréjére is – áll az egyhan-
gú igennel támogatott elő-
terjesztésben.
Szintén szabad utat kapott 
az önkormányzati képvi-
selőktől a TOP-os “Aktív 
turizmus fejlesztése” pá-
lyázati felhívás, így a város 
a “Balatontól a Somlóig” 
címmel, Szigliget Község 
Önkormányzata konzorci-
umi vezetésével pályázhat. 
A projektben a kerékpá-
rozható utak kijelölése 
kapja a legnagyobb hang-
súlyt, mintegy 350 kilo-
méternyi kerékpározható 
út kijelölésével. A fejlesz-
tendő területen három be-
lépési pontot határoznak 
meg – Tapolca, Sümeg és 
Somlóvásárhely települé-
seken -, amelyeken kerék-
páros központokat hoznak 

létre a jövőben, ami a Tou-
rinform irodákkal együtt-
működésben történik. Az 
így létrejövő többfunkciós 
irodák, a remények szerint, 
egész vagy szinte egész éves 
nyitva tartást tudnak majd 
biztosítani. A projekt egyik 
központi helyszíne, egyik 
belépési pontja Tapolca. 
A vasútállomásnál tájé-
koztató táblát, a Déli vá-
roskapu melletti parkban 
egy kerékpáros pihenőt, 
kerékpárszerelő állványt, 
zárható kerékpárboxot és 
kézmosási/vízvételi lehe-
tőséget kívánnak biztosíta-
ni a kerékpárosok számára 
– taglalja a most megsza-
vazatott és egyhangúlag 
elfogadott tervezet.
Közös pályázatot nyújthat 
be a tapolcai képviselők 
egyhangú támogatásával, 
Tapolca, Raposka, Kisapá-
ti és Hegymagas. A Ba-
laton-felvidéki Nemzeti 
Park irányításával így lét-
rejövő konzorcium a le-
romlott állapotban lévő a 
Bazaltorgonákhoz vezető, 

leromlott állapotban lévő  
lépcső felújítását tűzte ki 
célul. Tapolca Város Ön-
kormányzata a 100%-ban 
önkormányzati tulajdon-
ban lévő 733/4 hrsz-on, a 
Déli városkapu parkban 
egy gyermekjátszótér, va-
lamint egy gyermekeknek 
szóló interaktív táblajáték 
megvalósítását, továbbá 
egy információs tábla ki-
helyezését tervezi a Szent-
György-hegy felé vezető 
kerékpáros és gyalogos 
útvonalakról – derül ki az 
előterjesztésből.
 Gyulakeszi Község Ön-
kormányzata 2023. szept-
ember 1. napjától Tapolca 
Város Önkormányzatával 
kötött feladatellátási meg-
állapodás alapján biztosítja 
kötelező önkormányzati 
feladatát, az óvodai neve-
lést. Az alapító okirat 4.5 
pontjában – ellátási kör-
zetként – Gyulakeszi köz-
séget is fel kell tüntetni, 
emiatt a képviselő-testület 
egyhangú igennel támo-
gatta a Tapolcai Kertvárosi 

Óvoda alapító okiratának 
módosítását. A képvise-
lő-testület megszavazta, s 
ezzel felhatalmazta Dobó 
Zoltán polgármestert, 
hogy a kötelező felvételt 
biztosító általános iskolai 
körzethatárok véleménye-
zését, valamint a hátrányos 
helyzetű gyermekek létszá-
mára vonatkozó adatszol-
gáltatást a Balatonfüredi 
Tankerületi Központ részé-
re továbbítsa. A testület a 
körzethatárokkal egyetér-
tett, továbbá azzal is, hogy 
a Tapolcai Bárdos Lajos 
Általános Iskolában 19 fő, a 
Tapolcai Bárdos Lajos Álta-
lános Iskola Batsányi János 
Magyar-Angol Két Tanítási 
Nyelvű Tagintézményében 
2 fő, a Tapolcai Kazinczy 
Ferenc Általános Iskolá-
ban 19 fő, a Szász Márton 
Általános Iskolában: 6 fő, a 
Nagyboldogasszony Római 
Katolikus Általános Isko-
lában pedig 2 fő hátrányos 
helyzetű gyermek kapjon 
kötelezően biztosítandó ta-
nulási lehetőséget./tl/

Munkában a város képviselő-testülete,  fontos pályázatok voltak napirenden Fotó: tl

A fákat fel is aprították, ágaikat mulcsozó géppel ledarálták a szakemberek Fotó: tzs    

A lakosság is kérte a veszélyes fák kivágását
Korábban egy, a körzet-
ben tartott lakossági fó-
rumon vetették fel, hogy 
egyes magasnövésű fák 
veszélyt jelentenek, erős 
szélben, viharban kidől-
hetnek veszélyeztetve az 
épületeket és az arra já-
rókat. 
A fák vizsgálata azóta 
megtörtént, az eredmény 
indokolta a kérést-tájé-
koztatott Tölgyes Zsolt 
képviselő.
A munkálatokat a Cselle- 
ház Kft. munkatársai vé-
gezték el- tudtuk meg.
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Brusznyai-díj elisme-
résben részesült Németh 
Kata, a Vetési Albert 
Gimnázium magyar–spa-
nyol két tanítási nyelvű 
tagozatának tapolcai di-
ákja. A kitüntetett, Patrik 
Judittól, Brusznyai Árpád 
unokájától vehette át a 

díjat a Brusznyai Árpád 
születésének 100. évfor-
dulóján rendezett emlék-
hangversenyen, a Pan-
non Egyetem aulájában. 
A tapolcai lányon kívül, 
két veszprémi zenepeda-
gógus, művész, Bendik 
Ágota és Rostetterné Nagy 
Rita részesült még az elis-
merésben a napokban.

Kata már a TBLÁI Batsá-
nyi János Magyar-Angol 
Két Tanítási Nyelvű Tag-
intézmény diákjaként is 
Tapolca kiváló tanulói 
közé tartozott, számos 
tanulmányi versenyen a 
legjobbak között volt. A 

veszprémi laudációban el-
hangzott: “Németh Kata 
kilencedikes kora óta ki-
tűnik értelmi képességei-
vel, lelkiismeretességével, 
érdeklődésével és szorgal-
mával. Példamutató fe-
gyelmezettségének és igye-
kezetének köszönhetően 
tanulmányi eredménye az 
első négy tanévben jeles 
volt. Jelenleg angol felső-
fokú nyelvvizsgája van, de 
hamarosan magyar–spa-
nyol két tannyelvű tagoza-
tos diákként spanyol nyelv-
ből az érettségivel felsőfokú 
nyelvvizsgát fog szerezni.” /
tl/ Fotó: Vetési gimnázium 
facebook, Napló

Brusznyai-díj a vetésis tapolcai diáklánynak

Nagy taps a diáklánynak

A Győri Regionális Nyo-
mozó Ügyészség vádat 
emelt azzal a férfival 
szemben, aki személy-
gépkocsival, majd egy 
tehergépkocsival többek 
életét veszélyeztette és 
több autót is megrongált 
Tapolcán és környékén 
2021 áprilisában. Amint 
arról a közel három évvel 
ezelőtti eseményeket kö-
vetően a Tapolcai Média 
is beszámolt, egy 52 éves 
helyi férfi volt az, aki fél 
órán belül öt autót tört 
össze, rendőrökre rán-
totta a kormányt és több 
közlekedési táblának is 
nekihajtott a városban és 
környékén. 

A regionális nyomozó 
ügyészség most több em-
beren, hivatalos személy 
sérelmére elkövetett em-
berölés kísérlete, közúti 
veszélyeztetés, rongálás 
és cserbenhagyás miatt 
emelt vádat – az elköve-
tést után közel egy évig 
kényszerintézkedés alatt 
álló – férfi ellen a Veszp-
rémi Törvényszéken. A 
vádiratban az ügyészség 
arra tett indítványt, hogy 
a bíróság ítélje a férfit vég-
rehajtandó börtönbün-
tetésre, végleges hatályú 
járművezetéstől eltiltásra, 
továbbá rendelje el a te-
hergépkocsi elkobzását, és 
– a lopás miatt korábban 
kiszabott – próbaidőre 
felfüggesztett 1 év szabad-
ságvesztés végrehajtását.
A vádirat szerint, az ötve-
nes éveiben járó férfi 2021 
áprilisában a Káli-meden-
cében személygépkocsival 
közlekedett, amikor egy 
őt előző autóra ráhúzva a 
kormányt, annak szándé-
kosan nekiütközött úgy, 
hogy a leszorított gépko-
csi az árokba hajtott, majd 
felborult. A férfi vezetői 
engedélyét a rendőrök 
a helyszínen elvették. A 

férfi ugyanezen a napon 
egy kisteherautóval újra 
útnak indult és Tapolcán 
– észlelve a forgalom mi-
att feltorlódott kocsisort, 
azt kikerülve – áttért a 
menetiránnyal ellenté-
tes sávba, majd a szem-
bejövő, továbbhaladását 
akadályozó személygép-
kocsinak többször neki-
ütközött. Ezt követően 
egy gyalogátkelőhely előtt 
álló járműnek ment neki, 
ahonnan szintén megál-
lás nélkül hajtott tovább, 
majd a záróvonalat átlépve 
kezdett előzésbe, miköz-
ben az előzött jármű olda-
lának ütközött. A vétlen 
autós megpróbálta megál-
lítani az ámokfutót, de ez 
nem sikerült, a férfi újból 
ráhúzta a kormányt és ne-
kihajtott. A férfi röviddel 
ezután visszafordult, majd 
a forgalmi sávját elhagyva 
több közlekedési táblát is 
kidöntött, amelyek egyike 
egy szembejövő járműnek 
csapódott. A férfi visz-
szaért egyik balesetének 
helyszíneléséhez, ahol az 
álló kocsisort akarta ki-
kerülni. A rendőrök meg 
akarták állítani, a férfi 
azonban kivonta magát 
az intézkedés alól, és se-
bességét növelve, autóját 
a rendőrök felé kormá-
nyozva, a szembejövő 
sávon keresztül felhajtott 
a bal oldali útpadkára 
azért, hogy a helyszínelő 
rendőröket elüsse. A bal-
esetet a két hivatalos sze-
mély úgy tudta elkerülni, 
hogy elfutott a gépkocsi 
elől. Az ámokfutót vé-
gül pár méterrel arrébb 
egy szembejövő járművel 
történt frontális ütközés 
állította meg. Személyi 
sérülés egyik baleset-
nél sem történt, a vétlen 
autókban több, mint 10 
millió forintos kár kelet-
kezett. /Töreky L./ /forrás: 
ugyeszseg.hu/

Letöltendő börtönt kér 
az ügyész az ámokfutóra

Országos hír kerekedett 2021-ben egy  
kistehergépjármű tapolcai sofőrjének rémtetteiből

...Folytatás a címoldalról...
Az eseményt tapolcai 
születésű versek, néptánc 
produkciók is színesítet-
ték, Horváth Róbert helyi 
szobrászművész  pedig 
egy Szent Koronát ábrá-
zoló festett plasztikát mu-
tatott be és ajándékozott a 
városnak.  Barczáné Tóth 
Boglárka intézményve-
zető köszöntőjében töb-
bek között a TÁMK-nak 
a város kulturális életben 
betöltött szerepéről be-
szélt, konkrét számokkal 
alátámasztva azt, hogy 
Tapolca a művelődési 
központon keresztül gaz-
dag kulturális kínálat-
tal rendelkezik, hiszen a 
koncertekre, kiállítások-
ra, színházi előadások-

ra, szakkörökre, oktatási 
programokra éves szin-
ten közel 30 ezer látogató 
volt kíváncsi 2023-ban. 
Az igazgató köszöne-
tet mondott mindezért 
a helyi közönségnek, az 
alkotóknak és munka-
társainak is.  A kiállítást 
Dobó Zoltán polgármes-
ter nyitotta meg. Úgy fo-
galmazott,  az alkotó, aki 

képekkel, szavakkal vagy 
bármi mással dolgozik 
egyszerre táplálkozik az 
egyetemes kultúrából és 
a magyar kultúrából. Mi 
vagyunk a legnyugatibb 
keleti nép és a legkele-
tibb nyugati nép. Ezt a 
kettősséget hordozzuk 
magyarként, leginkább 
saját kultúránkban ta-
láljuk meg önmagunkat. 
Szeretném megköszönni 
az itt kiállító, fellépő mű-
vészeknek, előadóknak, 
hogy amit mi egyszóval 
kultúrának hívunk, azt itt 
helyben, Tapolcán műve-
lik. És köszönet azoknak, 
akik értő közönségként 
biztatják azokat, akikben 
a  tehetség, a tudás, az 
alkotni vágyás munkál-
kodik és azt örömünkre 
képes bemutatni, kifejez-
ni számunkra. Tihanyiné 
Bálint Zsuzsanna a város 
képzőművészkörének 
visszavonult vezetője, a 
helyi amatőr képzőmű-
vészeti élet jelentős alak-
ja egy másik művészeti 
ágban, a költészetben is 
igyekszik szépet, művé-
szi értéket alkotni, mint 
fogalmazott, a “Hass, al-
koss, gyarapíts és a haza 

fényre derül” szellemé-
ben. Ezúttal két verssel 
is megajándékozta a ma-
gyar kultúra napi kiállítás 
megnyitójának közönsé-
gét: a Himnusz a szóhoz 
és a Vers a kultúra napjára 
című költeményekkel. Az 
előbbi a szavak, monda-
tok kultúrateremtő ere-
jéről, a másik Isten és az 
ember kapcsolódásáról, 
az alkotás isteni eredeté-
ről mesélt. Herczeg-Ve-
csei Katalin szép tapolcai 
haikuiból adott egy cso-
kornyit.  2011 nyarán írta 
első haikuit egy kilenc 
napon át tartó, a Balatont 
megkerülő gyalogtúrá-
ja során. Haikui számos 
antológiában, irodalmi 
folyóiratban és újságban 
megjelentek már, több 
tematikus pályázaton ért 
el sikert. Magyar–angol 
nyelvű haikukat tartal-
mazó önálló kötete 2016-
ban jelent meg édesapja 
illusztrációival. 2023-ban 
megkapta a Kortárs Iroda-
lomért Díjat, és ebben az 
évben megjelent két szín-
vonalas mini haikukötete: 
a Szirmaim és a Balaton-
cseppek című- tudhatta 
meg róla a közönség. A 
Batsányi Táncegyüttes két 
szép produkcióval színe-
sítette a Magyar kultúra 
napjának helyi ünnepét. 
Kolozsi és madocsai pá-
ros táncokat adott elő  
Sohár–Kovács Beatrix és 
Bukovinszki Gergő, to-
vábbá Kiss Betti és Buzás 
Balázs. Kovács Melinda, a 
Tapolca Városi Televízió 
főszerkesztője egyenként 
is bemutatta a képzőmű-
vészeti kiállítás alkotóit, 
felolvasva alkotói hitval-
lásukat,  pályafutásuk leg-
fontosabb mozzanatait /tl/

Tapolca büszke lehet alkotóira

Gyevnár Kálmán kerámi-
ái társaságában     Fotók: tl

Horváth Róbert szobrász 
ajándéka a városnak      



4    TAP     LCAI ÚJSÁG KULTÚRA - SPORT 2024. január 26.

A Batsányi János Gimná-
zium diákjai ismét sport-
történeti vetélkedőn 
szerepeltek, ahonnan si-
került elhozni az előkelő 
harmadik helyezést.

A Magyar Futballmúlt 
Kegyeleti Társaság és az 
Aranycsapat Testület az 
Évszázad mérkőzésének 
70. évfordulója emlékére 
Az Aranycsapat és a ma-
gyar futball története cím-
mel vetélkedőt hirdetett 3 
fős csapatok részére 2023. 
novemberében.
A Batsányi Gimnázium-
ból, a Tapolcai Aranylá-
búak fantázia nevű csapat 
nevezett, melynek tagjai 
Kötéljártó Áron József, Ju-
hász Gábor és Szabó Nim-
ród voltak, felkészítő ta-
náruk Tarnóczai Géza. A 
verseny elődöntője során 
a magyar labdarúgás tör-
ténetével kapcsolatos 140 
kérdésre kellett megadni 
a választ, és az 50 nevezett 
csapat közül csak a leg-
jobbak kaptak meghívást 
a döntőre. A lelkiismere-
tes kutatómunkának hála 
a batsányis fiúknak ezt 
sikerült elérniük. A vetél-
kedő döntőjére az MLSZ 
megalakulásának 123. 
évfordulóján került sor a 

Hidegkuti Nándor Stadion 
VIP-termében. A zsűriben 
az Aranycsapat tagjainak 
leszármazottai és ismert 
sporttörténészek foglal-
tak helyet, például Dénes 
Tamás, akinek eddig 85 
labdarúgással kapcsolatos 
könyve jelent meg. A ver-
seny mottóját szem előtt 
tartva készültek, mely sze-
rint „A sport története és 
benne a futball históriája 
a kultúrtörténet része!” 
A Tapolcai Aranylábúak 
a nívós versenyen III. he-
lyezést értek el, oklevelet, 
sportkönyveket és klub 
ajándéktárgyakat kaptak 

jutalmul, valamint a szer-
vezők ígéretet tettek arra, 
hogy a tavasz folyamán 
az MTK egyik hazai mér-
kőzését a stadion VIP-pá-
holyából tekinthetik meg. 
“- A versenyen diák és fel-
nőtt kategória is volt. Ked-
vet kaptam, és Mágikus 
Magyarok névvel szervez-
tem egy felnőtt csapatot is, 
melynek rajtam kívül az 
öcsém, Tarnóczai Gergő és 
egy sportszerető barátom, 
Kotyka Balázs volt a tagja. 
Mi a felnőtt kategóriában 
lettünk 3. helyezettek.” 
– számolt be Tarnóczai 
Géza, felkészítő tanár. /hg/

Sporttörténeti vetélkedőn remekeltek

A Tapolcai Aranylábúak:(balról) Juhász Gábor, 
Kötéljártó Áron József, Tarnóczai Géza, Szabó Nim-
ród                                                       Fotó: helyszíni felvétel

680 bútor a csarnoknak
Regensburgból, Tapolcára

Többek között 600 da-
rab jó állapotú székkel, 
80 darab összecsukható 
rendezvényasztallal és 
kisebb tételben kerekes 
gyógyászati segédesz-
közzel megpakolt kami-
on érkezett a napokban 
a  németországi Regens-
burgból Tapolcára.

A bútoradomány túlnyo-
mó részét a Csermák Jó-
zsef Rendezvénycsarnok 
rendezvényein láthatjuk, 
használhatjuk a jövőben, 
a kerekes székeket pedig 
célzottan a város egyes 
szociális intézményei 
kapják.
Puskás Ákos alpolgármes-
ter lapunknak elmondta, 

Sándor László IPA tiszt-
ségviselő kapcsolatai tet-
ték lehetővé, hogy egy ot-
tani nagyobb intézmény 
lecserélt, de még nagyon 
jó állapotban lévő bú-
torzatát Tapolca város 
kapja. A bútorokért az 
Egységben Tapolczáért 
Egyesület önkéntesei 
kisbusszal utaztak ki a 
nagyjából 800 kilométer 
távolságban lévő német 
városba, ahol segítették a 
berakodást is. – Tárgyal-
tunk Regensburg alpol-
gármester asszonyával is, 
megköszöntük segítségü-

ket, a térítésmenetesen 
átadott kamionnyi bútort 
és ígéretet kaptunk, hogy 
a jövőben is Tapolca le-
het a kedvezményezettje 
hasonló adományoknak- 
mondta Puskás Ákos. 
Rédli Károly, a rendez-
vénycsarnokot is üzemel-
tető Tapolca Kft. igazga-
tója szerint, a most kapott 
nagy mennyiségű és egy-
forma szék egységes ar-
culatot eredményez majd 
intézményeik tömegren-
dezvényein, az össze-
csukható, mégis masszív 
és stabil asztalok pedig 
kisebb helyen is elférnek 
majd, könnyebben kezel-
hetők, szállíthatók, mint a 
korábbiak. /Töreky L./

A lerakodás pillanatai a város sportcsarnoka előtt

Egységesen kék és króm színű székek érkeztek Fotók:tl

A Don-kanyar áldozataira emlékeztek

Dobó Zoltán, Pass Sándor és Puskás Ákos a Hősök terén tisztelegtek a 2. magyar had-
sereg pusztulásának emléknapjánaz Egységben Tapolczáért egyesület tagjaival
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Nyolcvanegy évvel ez-
előtt ezekben a január 
végi napokban a keleti 
hadműveleti területen, a 
doni szovjet áttörést kö-
vetően még zajlott a 2. 
magyar hadsereg kivér-
zett és kimerült csapatré-
szeinek a visszavonulása. 
Az összeomlott arcvonal 
északi szektorában a ma-
gyar III. (szombathelyi) 
hadtest egységei, mint az 
utóvédek utóvédjei tar-
tották legtovább állásai-
kat – már szovjet beke-
rítésben. E körülzárásból 
a február 1-jén megindí-
tott kitörés során, ellátás, 
nehézfegyverek nélkül, 
katonánként és puskán-
ként átlagosan 10 db. 
(!) tölténnyel, mintegy 
7000 honvéd jutott ki és 
folytatta útját a Don-fo-
lyótól 100 kilométerre 
nyugatra kijelölt gyüle-
keztetési pontok felé. A 
hadtest 9. (nagykanizsai) 
könnyűhadosztályában 
szolgáltak és taposták a 
havat Tapolca és a vá-

roskörnyék ekkoriban 
frontkatonáskodó férfiai, 
legényei is. A 17. és 47. 
nagykanizsai gyalogezre-
dek egyes zászlóaljainak 
közkatonáiként, tisztese-
iként és tiszthelyettesei-
ként szenvedtek sokan és 
sokat: fagysérülést, éhsé-
get, lőtt sebet, ragályos 
betegséget, hadifogsá-
got és hősi halált. A két, 
névsorokkal készült vá-
rosi háborús emlékmű-
vünk névsokaságában, 
zömében ekkor eltűnt 
és meghalt tapolcai elő-
dünk emlékét őrizzük. S 
köztük ott vannak a doni 
harcokban elvesztett ta-
polcai repülőkatonáink 
is, akikről ritkábban ejt 
szót az utókor.
A városvégi katonai repü-
lőtéren 1937–1941 között 
állomásozott tapolcai 4. 
honvéd bombázóosztályt 

miután feloszlatták, a re-
pülőszemélyzeteket más 
alakulatokhoz vezényel-
ték. Jelentősebb számban 
Debrecenbe helyezték át 
a volt tapolcai bombá-
zókat, élükön a korábbi 
itteni alakulat- és reptér-
parancsnokot, Mocsáry 
István századost (ké-
sőbb őrnagy), továbbá 
Ghyczy Tihamér pilóta 
főhadnagyot, számos 
hajózó tiszthelyettest és 
tiszteset, köztük Perjési 
Istvánt, Nagy Zoltánt, 
Piri Imrét, Hal Bélát és 
még sokan másokat. A 
Debrecenben megalakí-
tott és olasz gyártmányú 
Caproni Ca-135 típusú 
kétmotoros bombázó-
repülőgépekkel felszerelt 
4/I. „Boszorkány” bom-
bázóosztály parancs-
noka, immár őrnagyi 
rendfokozatban Mocsáry 
István lett. Az alakulatot 
a hadműveleti területre 
induló 2. magyar hadse-
reg légitámogatását vég-
ző 1. repülőcsoportba 

osztották be, amelynek 
kötelékében 1942. június 
23-án landoltak Konotop 
repülőterén és kezdték 
meg harci bevetéseiket.
1937-től működött, 
s szintén a tapolcai 
reptéren a 2. Önálló 
repülőgépjavító műhely 
is, Kenéz Endre repü-
lő mérnök őrnagy pa-
rancsnok és Máté Lajos 
repülő műszaki százados 
parancsnokhelyettes irá-
nyításával. A műhely sze-
relőállományát is moz-
gósították 1942 tavaszán, 
és a frontszolgálatra in-
dulókat beosztották a 2. 
magyar hadsereg repü-
lőcsoportjának műszaki 
szolgálatát ellátó 1. re-
pülő szeroszlopba, majd 
április harmadik heté-
ben már kint is voltak a 
hadműveleti területen. 
A kivonuló tapolcai ál-

lományt Máté százados 
vezette.
További érdekes tapolcai 
repüléstörténeti adalék 
még, hogy az 1941 vé-
gétől a tapolcai reptéren 
megalakult vadászki-
képző osztály egyik (bár 
mindössze 2-3 hétig, s 
valójában inkább csak 
papíron beosztásban 
lévő) parancsnoka, Hep-
pes Aladár repülő száza-
dos (később alezredes, 
a legendás veszprémi 
„Puma” honi vadászosz-
tály, majd ezred leen-
dő parancsnoka) is kint 
szolgált a Donnál, ahol 
1943 januárjában részt 
vett az Ilovszkojénál 
szovjet gyűrűbe zárt va-
dászrepülők sikeres gya-
logsági kitörésében.
A tapolcai és a volt ta-
polcai repülőkatonák kö-
zül is megszedte a maga 

áldozatait a második 
világháború, a Donnál 
is, máshol is, máskor is. 
A doni harcok mostani 
évfordulója kapcsán ta-

polcaiként gondoljunk 
a legtragikusabb napok 
egyikére, 1942. augusz-
tus 14-re (is). E napon 
ugyanabban a szemvilla-

násban egyszerre három 
tapolcai repülőkatoná-
nak ért véget az élete. 
Délután 2 órakor, há-
romgépes „lépcső jobb-
ra” alakzatot repülve, a 
Don légterében, Uriv 
település fölött. Harci 
bevetés közben ekkor 
kapott szovjet légvédel-
mi telitalálatot a Caproni 
Ca-135-öse jobb szárny-
tövébe Mocsáry István 
őrnagy köteléki vezérgé-
pe, amelyből két fő még 
ki tudott ugrani ejtőer-
nyővel, de ő, s még két 
(volt) tapolcai katonája, 
Nagy Zoltán őrmester, 
hajózó szerelő lövész és 
Piri Imre szakaszvezető, 
hajózó rádiós lövész a 
lángoló gépben rekedtek 
és Uriv házaira zuhanva 
felrobbantak. 
A becsapódási krátert a 

később visszatérő lakos-
ság betemette, a mélybe 
fúródott emberi és re-
pülőroncs-maradványok 
felett konyhakert alakult, 
utóbb pedig garázs épült. 
A Magyar Roncskuta-
tó Egyesület és az orosz 
Doni Hazafias Hadtörté-
neti Kutatócsoport közös 
munkájaként 2012 nya-
rán helyszíni kutatás és 
feltárás kezdődött, amely 
során előkerültek a sze-
mélyzet elhunyt tagjai-
nak csontmaradványai és 
személyes tárgytöredé-
kei. Így itthoni, repülő-
testvérei melletti végtisz-
tességben részesülhetett 
Mocsáry őrnagy is a bu-
dapesti Farkasréti teme-
tőben. Akit három város 
tekint a maga hősének. 
Kőszeg, a szülőváros; Ta-
polca, ahol halála után 
még 50 évvel is sokak 
tisztelték és szeretettel 
idézték igazságos és em-
berséges repülő parancs-
noki nagysága okán; meg 
Debrecen, ahol kezdő 
ifjú repülőtisztként mű-
ködött az Epreskerti rep-
téren, majd évek múltán 
visszatérve innen vezette 
bombázóit a nagy hadjá-
ratra. Ahonnan aztán ő 
sem és sokan mások sem 
jöttek vissza. 
Nálunk Tapolcán 2003 
nyara óta bazaltsziklá-
ba vésve ápoljuk neve és 
alakja emlékét a Máso-
dik Világháborús Kato-
nai Emlékparkban, a ta-
polcai katonák obeliszkje 
névsorában.

Hangodi László
történész-főmuzeológus

TAPOLCAI HONVÉD REPÜLŐK A DONNÁL Nyolcvanegy éve történt

Caproni Ca.135 olasz közepes bombázó repülőgép    

Jobbról Mocsáry István testvéreivel

Mocsáry István tapolcai 
parancsnok korában

Máté Lajos repülő mű-
szaki százados



A Biofuna Mezőgazdasá-
gi Szolgáltató, Forgalma-
zó Kft. 1995. december 
20-án kezdte meg tevé-
kenységét, egészen 2022-
ig részben önkormányza-
ti többségi tulajdonban 
működött.  A Kft. ma 
már 100%-ban a város 
tulajdona, egy 100%-ban 
önkormányzati tulajdo-
nú telephelyen, ahol 2000 
- 10000 köbméternyi 
szennyvíziszapot ártal-
matlanítanak és haszno-
sítanak éves szinten.   A 
Biofuna név viszonylag 
ritkán hangzik el, a cég 
tevékenységéről, az ott 
folyó munkák jelentősé-
géről pedig szinte bizto-
san keveset hall egy átla-
gos tapolcai. Pedig amivel 
foglalkoznak rendkívül 
hasznos tevékenység, hi-
szen az értéktelen és az 
élővilágra nézve mérgező 
anyagból Lesencetomaj, 
Piroscser major telephe-
lyükön értéket állítanak 
elő. Orbán Tibor ügyve-
zető igazgatóval beszél-
gettünk pályafutásáról, 
az általa igazgatott városi 
cég múltjáról, jelenéről, 
terveiről.

Eredetileg erdőmérnök 
végzettségű vagyok. Ta-
lajtannal, rekultivációval, 
illetve biológiai növény-
védelemmel foglalkoztam 
mélyebben az elmúlt évek-
ben. Ezen a vonalon keres-
tem magamnak továbblé-
pési lehetőséget is - árulta 

el lapunknak Orbán Tibor.  
- A szerves trágya utánpót-
lás korábban erősen visz-
szaszorulóban volt a mű-
trágyázással szemben, az 
utóbbi évtizedekben pró-
bálja az ország feltámasz-
tani importból származó 
szerves trágya granulátu-
mokkal.  Azok viszont nem 
hazai termékek, a cél pedig 
a hazai termék előállítás 
lenne.  A Biofunánál ezen 
dolgozunk, alaptevékeny-
ségünk a mikrobiológiára 
alapozott, a szerves hulla-
dékok kezeléséhez kötő-
dik. Ez magába foglalja a 
zöldhulladék elhelyezést, 
a környékbeli állattartó 
telepek maradék anyaga-
inak hasznosítását, illetve 
fő profilunkat, Tapolca 
szennyvíziszapjának ár-
talmatlanítását. Gyakor-
latilag a helyi ivóvízellá-
tás láncolatának utolsó 
láncszemei vagyunk. A 
csatornából a szennyvíz 
befolyik a DRV szenny-
víztisztító telepére, az ott 
visszamaradt szilárd anyag 
kerül be hozzánk - mond-
ta a cég tavaly kinevezett 
ügyvezetője, aki olvasóink 
számára a Biofuna felada-
tát részletesebben is meg-
világította.  -  Korábban az 
oltóanyag gyártó céggel kö-
zösen működtettük a céget, 
ők azonban kivonultak a 
Biofunából, az oltóanyagot 
viszont továbbra is tőlük 
kapjuk. Tudni kell, hogy a 
baktériumos oltóanyag te-
szi lehetővé, hogy szerves 

anyagból komposztot ké-
szíthessünk. A komposztá-
lás lényege az, hogy a bomló 
szerves hulladékból stabil, 
nem bomló ásványi- és hu-
muszanyagok keletkezze-
nek. A környezetre mérge-
ző anyag így ártalmatlanná 
válik, másrészről a növény-
zet számára hasznosítha-
tó tápanyag keletkezik. Ez 
egy forgalomképes, keres-
kedelmi termék, amely a 
mezőgazdaságban, a ker-
tészetekben, magángazda-
ságokban tápanyag-után-
pótlásra, illetve virágföldek 
előállítására használható.  
Ártalmatlanítás és hasz-
nosítható késztermék elő-
állítás a cél, gyakorlatilag 

újrahasznosítási tevékeny-
séget végzünk- foglalta 
össze a cégprofilt az ügyve-
zető. Megtudtuk, a Biofuna 
azonkívül, hogy a helyi 
DRV-vel áll kapcsolatban, 
szállító cégekkel karöltve 
egyéb szennyvíztelepek 
iszapjainak beszállítására, 
zöldhulladék átvételre is 
pályázik. - Ezen pályáza-
tok sikerétől, a beérkezések 
volumenétől is jelentősen 
függ a termelésünk éves vo-
lumene. 10 ezer köbméter 
iszapból nagyjából 5-6 ezer 
köbméter komposzt kelet-
kezik, ez felel meg nagyjá-
ból az éves termelésünk-
nek- árulta el Orbán Tibor, 
aki nem éppen a legszeren-

csésebb állapotban vette át 
a Biofuna Kft. irányítását.  
- Akkor lettem igazgató, 
amikor a cég termékének 
forgalmi engedélye lejárt, 
helyi működési engedélye 
2024 júniusában lejár, tehát 
a Biofuna teljes tevékenysé-
gét újra kell engedélyeztet-
ni a mai jogszabályoknak és 
követelményeknek megfe-
lelően. Közben a költségek 
2022-től egekbe szöktek, 
az ukrán gabona-beho-
zatal miatt bajba került a 
mezőgazdaság, a gazdák 
nyakán maradt a termé-
kük, amit csak töredék 
áron tudtak értékesíteni. 
A gazdálkodó ember első 
költségcsökkentése min-
dig a tápanyag utánpótlás 
korlátozása. 2023 szept-
emberétől nekünk is újra 
kellett tárgyalnunk part-
nereinkkel árainkat, szer-
ződéseinket. Szerencsére a 
teljes éves mennyiséget si-
került október végéig érté-
kesítenünk. A téli időszak 
számunkra az említett 
engedélyeztetésekről szól. 
Tapolca önkormányzata, 
mint tulajdonos elvárása, 
hogy önálló lábon álljon 
a cég, ne kelljen külön 
működési támogatásban 
részesíteni. Eredmény-
elvárás egyenlőre nincs, 
tudomásul veszik, hogy 
a telephelyet  fejleszteni 
kell, technológiai módosí-
tásokat kell végrehajtani, 
megfelelni a szigorodó ha-
tósági követelményeknek, 
amihez gyakorlatilag teljes 
működésünket hozzá kell 
igazítani. Amint ezek tel-
jesülnek, utána szinte biz-
tos, hogy eredményelvárá-
sok lesznek Tapolca város 
részéről- tájékoztatott az 
önkormányzati cég ügyve-
zetője.  /Töreky László/
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A város cége a Biofuna - hasznosat teremtenek az értéktelenből

Orbán Tibor a cég ügyvezető igazgatója a piroscseri telephelyen                     Fotó: tl
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A Tempo Fradi Alapít-
vány rendezésében im-
máron 8. alkalommal 
egy utánpótlás labdarúgó 
torna keretein belül em-
lékeztek a Csermák József 
Rendezvénycsarnokban, 
a magyar labdarúgás le-
gendás játékosára, edző-
jére, az olimpiák történe-
tének legeredményesebb 

labdarúgójára Novák 
Dezsőre. Egy régi bölcse-
let szerint: „Ha valakinek 
meg akarjuk ismerni az 
életét, húzzuk fel a cipő-
jét és sétáljuk végig azt az 
utat, amit megtett, éljük 
át a sikereit, bánatait..., 
Bővebb tudósítás a kö-
vetkező lapszámunkban, 
illetve az interneten./hg/

Focival emlékeztek

Horvátországban kezdte 
meg a 2024-es verseny-
szezont a tapolcai bra-
zil jiu jitsu szakosztály, 
ahonnan szép eredmé-
nyekkel tértek haza.

Zágrábban, Horvátország 
fővárosában rendezték 
meg az AJP Tour soron 
következő fordulóját, ahol 
öt tapolcai harcos is tata-
mira lépett és szépen tel-
jesített. Páhi Ádám, (94 
kg, barna öves kategóriá-
ban) bronzérmet szerzett. 
Bágya Benjamin, (62 kg, 

színes öv teen kategóriá-
ban) és Németh Lajos, (85 
kg, fekete öves kategóriá-
ban) ezüstérmes lett.
A dobogó legfelsőbb fo-
kára Sajcz Kálmán Mik-
sa, (56 kg, színes öv teen 
kategóriában) és Dobay 
Bendegúz, (66 kg, kék öv 
youth kategóriában) áll-
hatott. ”-Szuper volt a ver-
seny hangulata és nagyon 
jól éreztük magunkat. 
Mindenkire nagyon büsz-
ke vagyok!” – értékelte 
a versenyt Németh Lajos 
edző. /hg/

Nemzetközi BJJ sikerek

Büszkén lengett a magyar zászló a horvát fővárosban 
                                                              Fotó: helyszíni felvétel

Január 6-án rendezték 
meg az Újév Kupa Te-
remlabdarúgó Tornát a 
Csermák József Rendez-
vénycsarnokban. 

A torna helyi és környék-
beli csapatok és játékosok 
részére biztosít lehető-
séget egy jó hangulatú 
sporteseményen való rész-
vételre az újév kezdetével. 
A helyszínre a belépés 
ingyenes volt, így a kiláto-
gatók kedvük szerint szur-
kolhattak kedvenc csapa-
tuknak, illetve a tornán 
résztvevő hozzátartozóik-
nak. A megmérettetésen 
nyolc csapat vett részt. A 
rendezvény előtti napok-
ban, sorsolást követően 
két négy csapatból álló 
csoport alakult ki, innen 
várhatták a nevezők a kö-
zelgő mérkőzéseket- tájé-
koztatta a Tapolcai Médiát 
Tóth Bence, a Tapolca Kft. 
sportszervezője, aki sze-
rint a tornán érvényesült a 
sport szeretetének közve-
títése, megmutatkozott a 
labdarúgás közösségépítő 
ereje.
“A” csoport csapatai:

• TIAC VSE
• Badacsonytomaj
•Nemesgulács-Kisapáti 
Kvarc SE
• Tapolcai AllStars
“B” csoport csapatai:
• Nyirád
• Monostorapáti
• Nemesvita
• TÖFC
 Az “A” csoport összecsa-
pásai után a Nemesgu-
lács-Kisapáti Kvarc SE 
csapata szerezte meg az 
első helyet, ezzel a “B” 
csoport második helye-
zettjét, a Nemesvita gár-
dáját kapta ellenfélnek az 
elődöntők első párosítását 
illetően. Az “A” csoport 
második helyezett csapata 
a Tapolcai AllStars pedig a 
“B” csoport éllovasával a 
TÖFC-vel csaphatott ösz-
sze a döntőbe jutásért.
 Elődöntők eredményei:
Nemesgulács-Kisapáti 
Kvarc SE-Nemesvita 3:0
Tapolcai AllStars-TÖFC 
2:2, majd büntetőrúgáso-
kat követően 6:5
 A bronzmérkőzést tehát 
az elődöntőben alulma-
radt csapatok, a Nemes-
vita és a TÖFC játszották, 

amelynek eredménye 0:3 a 
TÖFC javára, így a torna 
negyedik helyezettje a Ne-
mesvita csapata lett, míg a 
bronzérmet a TÖFC sze-
rezte meg.
A döntőben a Tapolcai 
AllStars küzdhetett meg 
a Nemesgulács-Kisapá-
ti Kvarc SE csapatával az 
aranyéremért. A döntő 
mérkőzésén mezőnyfö-
lényben játszó AllStars 
kérdést nem hagyva, ma-
gabiztosan győzött 4:2 
arányban, ezzel elhódítva 
a 2024. évi Újév Kupa I. 
helyezettjének járó trófe-
át, míg a Nemesgulács a 
második helyen végzett a 
tornán.
A találkozókat végig 
sportszerűség jellemezte, 
az egészséges verseny-
szellem kibontakozása 
mellett egy jó hangulatú 
rendezvényt sikerült le-
bonyolítani. A csapatoktól 
is jó visszhang érkezett az 
eseményt követően, illetve 
a lelátóról szurkolók is ha-
sonlóan vélekedtek, amely 
nagy örömünkre szolgál- 
összegezte a torna tapasz-
talatait Tóth Bence. /tl/

“Újév Kupa 2024” nyolc futballcsapattal

Fotózkodnak a győztesek. Nyolc csapat mérkőzött meg a kupákért      Fotó: Czilli  K.

 Az aranyért a Tapolcai AllStars a Nemesgulács-Kisapáti Kvarc SE-vel küzdött meg

Sikeresnek mondható a 
Tapolca Vívóklub 2023-
as éve. Stabil létszám 
mellett, már bontogatják 
a szárnyaikat a tehetsé-
gek mind a hazai, mint 
a nemzetközi versenye-
ken.

Nagyjából 70-75 igazolt 
versenyzővel zárták az 
évet és ezen felül van még 
40-50 fiatal, akik a he-
lyi általános iskolákban 
vívnak sulivívás keretein 
belül. A gyereklétszám 
mellett az edzői stáb is 
bővült. Keszler Dávid és 
Szabó Ádám mellé csatla-
kozott a klub korábbi ver-
senyzője, Szollár Eszter is. 
A 2023/2024-es szezont 
már úgy kezdte meg a 
Tapolca Vívóklub, hogy a 
toborzást és a taglétszám 

növelést háttérbe helyez-
ték és inkább a minőségi 
munkára koncentrálnak. 
“- Két szálon is fut a mun-
ka. Egyrészt egy olyan kö-
zeg kialakítása a cél, ahol 
a gyerekek jól érzik ma-
gukat, tudnak sportolni 
és tanulni az egészséges 
életmódról, másrészről a 
tehetségek gondozása is 
folyik. Egyik sem fonto-
sabb a másiknál. Egyaránt 
fontos a két terület és egy 
jó irányítással, kellő odafi-
gyeléssel, becsületes mun-
kával mindkét terület jól 
tud működni egymással 
párhuzamosan. Lesz-
nek sokan, akik a sport 
és jó közeg miatt jönnek, 
és lesznek, akik komoly 
munka befektetésével és 
a klub által biztosított 
szakmai háttérrel kiváló 

élsportolók lesznek.” – fo-
galmazott Keszler Dávid, 
edző. Közben az olaszor-
szági Udinében megkez-
dődtek a 2024-es naptári 
év versenyei. Junior korú 
lányok és fiúk léptek pást-
ra két különböző fegy-
vernemben, egyéniben és 
csapatban versengve az 
elsőségért. A Tapolca Ví-
vóklubot, a magyar keret 
tagjaként Tarsoly Borbála 
képviselte. Bori 4 győze-
lemmel és 2 vereséggel 
kezdte a csoportmérkő-
zést.
“- Ez világkupa versenyen 
nem rossz eredmény vi-
szont sajnos azt hozza 
magával, hogy hamar 
komoly és erős ellenfél-
lel találja szembe magát. 
Sok különböző náció 
képviseltette magát Bori 
csoportjában. Vívott ar-
gentin, olasz, svájci, ko-
lumbiai, ukrán és finn 

versenyzőkkel. A 256-os 
táblát kiemeltként várta 
jó csoporteredménye mi-
att, így a 128-ban lépett 
újra pástra svéd ellenféllel 
szemben. Bori becsülettel 
végig küzdötte az asszót. 
Technikailag és taktika-
ilag is hasonló erőt kép-
viseltek, és végig fej – fej 
mellett haladtak, de sajnos 
a svéd lány fizikai fölénye 
(nagyjából 10-15 kilóval 
nehezebb/erősebb volt) 
elég volt arra, hogy szoros 
asszóban 15/14-re győzve 
ő léphessen a 64-es főtáb-
lára. Bori a 90. lett 217 in-
dulóból. Ez nem hangzik 
túl jól, de egyáltalán nem 
rossz. Harciasan és jól ví-
vott, ezért nem érheti szó 
a ház elejét. A párbajtőrre 
amúgy is jellemző, hogy 
komolyabb eredmények 
után jön egy szerényebb, 
vagy éppen fordítva. Ez 
a fegyvernem egyik jel-

legzetessége.” – értékelt 
az edző. A következő he-
tekben Bori még kétszer 
fog pástra lépni. Először 
Budapesten a junior Ma-
gyar Bajnokságon, majd 
Grúziában ismét világku-
pa versenyen./hg/

Évértékelés és újévi nyitány a vívóknál

Tarsoly Borbála Olaszor-
szágban kezdte az idényt 
erős mezőnyben 
         Fotó: helyszíni felvétel



Néhány kiló híján másfél 
mázsás sertést dolgoztak 
fel a diszeliek a minapi 
közösségi disznóvágá-
son a Csobánc Művelő-
dési Háznál. Egyebek 
mellett kemencés sültek, 
hurkák, kolbászok is ké-
szültek a rendezvényen, 
ahol forraltbor készítő 
csapatok produktumai is 
hozzájárultak a jó hangu-
lathoz.

Az elmúlt években a Covid 
és egyéb okok miatt elma-
radt a korábban nagy nép-
szerűségnek örvendő ha-
gyományőrző rendezvény, 
most azonban újra feltá-
madni látszik. Az esemény 
fő szervezője ezúttal Rózsa 
Dávid volt. A fiatal helyi 
gazdálkodó a Tapolcai Mé-
dia érdeklődésére elmond-
ta, a disznót nagyapja, 
Takács József ajánlotta fel 
a rendezvény céljaira, az 
gyakorlatilag saját tenyész-
tésből származik. – Ezúttal 
a diszeliekkel közösen dol-
gozzuk fel és fogyasztjuk el 
az állatot. Programunkhoz 
sok segítséget, támogatást 

is kaptunk, amiért nagy 
köszönet jár Bene Károly 
vendéglősnek és a Tapol-
ca Kft-nek – hangsúlyozta 

a helyi rendezvénygazda 
ottjártunkkor, a disznóvá-
gás első lépéseinél, a per-
zselés, tisztítás idején. /tl/

A Tapolcai Rendőrkapi-
tányság munkatársai a 
napokban előállítottak 
egy 48 éves férfit.

A járőrök 2024. január 
14-én, 12 óra körül Ta-
polcán intézkedtek a he-
lyi illetőségű gépjármű-
vezetővel szemben, mivel 
figyelmen kívül hagyta a 
stoptáblát. Az igazolta-
tás során a sofőr zavar-
tan viselkedett, ezért a 
rendőrök átvizsgálták a 
ruházatát. Az intézkedés 
során az övtáskájában 
injekciós fecskendőkben 
ismeretlen eredetű fo-
lyadékot találtak. A férfi 
elmondása szerint, ezek 
tiltott teljesítményfoko-
zó szerek, melyeket az 
interneten vásárolt. Az 
egyenruhások ezután 
előállították a férfit, aki-
nek drogtesztje is pozitív 
értéket mutatott. A rend-
őrök gyógyszerrendé-
szeti szabálysértés miatt 
eljárást kezdeményez-
tek a férfi ellen, továb-
bá kábítószer birtoklása 
és bódult járművezetés 
gyanúja miatt büntető-

feljelentést tettek. /tl/ /
forrás: Veszprém várme-
gyei rendőrség/
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Közösségi disznóvágás, közösségi szellemben, Diszelben

A disznó tisztítása a „pörzsölést” követően        Fotó: tl
Drogos befolyásoltság alatt vezetett

2024. 01. 09.
Kónya Kíra Dominika

Páhi Marcell

2024. 01. 20.
Tóth Fruzsina

Szakmáry Tamás

Házasságkötés


